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PROTOKOLL fra møte i Klassifiseringsutvalget for reinsdyrslakt 

Møte: Nr. 01.2019, Møte i Klassifiseringsutvalget for reinsdyrslakt 

Dato/ sted: Mandag 7. Mai 2019 på Scandic Hotel på Hell 

Deltok: John Anders Lifjell, Per Mathis Oskal, Gunnar Sorken og Johan 
Buljo 

Forfall: ingen 

Sekretariat: Morten Røe  

 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 
01.2019 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Godkjenning av møteinnkallingen 

Det var ingen kommentarer til møteinnkallingen.  

 

Vedtak i sak 01.2019: Møtet var lovlig innkalt. 
 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 
02.2019 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall vedlegg: 

0 

 
Konstituering, Johan Mathis Buljo er nytt medlem av Klassifiseringsutvalget 

NRL har oppnevnt Johan Mathis Buljo som nytt medlem i Klassifiseringsutvalget. De 

har oppnevnt Nils Aslak Somby og Erik Westum som varerepresentanter til 

Klassifiseringsutvalget.  

 
Vedtak i sak 02.2019: Klassifiseringsutvalget tok saken til orientering. 

 

 

 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 
03.2019 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 

Godkjenning av protokoll fra forrige møte 

Det var ingen særskilte kommentarer til protokollen fra forrige møte. Mange av sakene 

som ble behandlet den gang, vil bli tatt opp igjen under dagens møte. 



Protokoll for Klassifiseringsutvalget for reinsdyr nr.1 i 2019_7. Mai Side 2 
 

 

Vedtak i sak 03.2019: Protokollen fra forrige møtet i Klassifiseringsutvalget 

ble godkjent.   

 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 
04.2019 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Oppfølging av saker fra møtet den 27. November 2017 

Vedlagt sakspapirene var en tabell som viste vedtakene i sakene under dette møtet og 

hva som var gjort i etterkant. 

 

Viktigste sak under dette møtet var evalueringen av EUROP systemet. 

Hovedkonklusjonen var at Klassifiseringsutvalget mente at det var viktig å iverksette 

tiltak for å gjenvinne tilliten til klassifiseringssystemet. Denne saken var opprinnelsen 

til dagens lengdemålingssystem.  

 

Flere saker var ikke fulgt opp. Mange av disse sakene er satt opp på sakslisten til dette 

møtet i Klassifiseringsutvalget. 

 

Vedtak i sak 04.2019: Klassifiseringsutvalget tok saken til orientering.  

 
 

 

 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 

05.2019 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 
Status klassifisering av reinsdyrslakt, også i forhold til sak 5.2017 og 13.2017 

Sak 5 i 2017 var saken som omhandlet evalueringen av EUROP systemet. Sak 

13.2017 omhandlet informasjon til produsentene. Det var planlagt en omfattende 

møteserie til reinbeitelagene. Denne serien har aldri blitt gjennomført. 

 

Klassifiseringsutvalget gikk rett på evaluering av lengdemålingssystemet, da en 

evaluering av det subjektive EUROP systemet ikke hadde noen hensikt siden vi er på 

vei bort fra dette systemet. 

 

Lengdemåling ble innført ved 5 slakterier høsten 2018, Karasjok, Kautokeino, Lierne, 

Stensaas og Filefjell. I tillegg ble en del av dyrene fra Lom Tamreinlag slaktet på Otta 

og lengdemålt på deres slaktelinje for storfe. 
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38,3 % av all rein ble lengdemålt under sesongen, 27 306 slakt. Av disse var 7 520 

voksen rein og 19 786 var kalv. Hovedtyngden av lengdemålingene skjedde hos 

Stensaas og i Kautokeino, som lengdemålte mer enn 10 tusen slakt hver. Karasjok og 

Filefjell fulgte deretter med henholdsvis 3 614 og 2 187 slakt. 

 

Tidlig i sesongen utviklet Animalia ei likning for beregning av klasse og fettgruppe. 

Dette ble gjort ut i fra at lengdemåling og manuell klassefastsettelse tok for lang tid. 

Likningene baserer seg på all tilgjengelig informasjon. Den viktigste informasjonen er 

vekt og lengde. Disse to tallene kombineres til en variabel som kalles K-faktor, et 

forholdstall mellom vekt og lengde, og som er et uttrykk for vevstettheten (mg/ml) for 

slaktet. I tillegg benyttes informasjon om alder og kjønn.  

 

K-faktor øker med økende klasse og med økende alder. K-faktor er litt høyere for 

hann- enn for hunndyr. 

 

Diskusjon: Finnmark Rein er bekymret for at dagens lengdemålingsutstyr for forsinker 

slaktingen. Det kan være problematisk å finne det riktige målepunktet. De mener at 

utstyret har tekniske begrensninger som det må ses nærmere på. 

 

Animalia blir også kritisert for manglende oppfølging. Slakteriene vil ha oppfølging. 

Animalia må ha fokus på pussing. Ulik pussing vil gjøre utslag på beregningene av 

klasse og fettgruppe.  

 

Det er viktig at Animalia lager likninger som er så gode som det lar seg gjøre. 

 

Det er enighet om å «låse» klasse og fettgruppe, siden en har vedtatt å legge ned 

sertifiseringsordningen for klassifisører, hvilket innebar at en avviklet ordningen med 

kurs og eksamen. Det er viktig med likt klassifiseringssystem i hele landet. 

 

Det er også enighet om at alle slakteriene bør gå over til lengdemåling fra og med 

sesongen 2019/ 2020.  

 

Vedtak i sak 05.2019: Klassifiseringsutvalget ga sin støtte til lengde-

målingssystemet og at dette systemet skal utvikles videre. Utvalget vedtok at 

klasse og fettgruppe, som er beregnet av lengdemålersystemet skal låses, dvs. 

slakteriene skal ikke kunne overstyre resultatene. Målet må være å få så lik 

klassifisering som mulig ved alle slakterier. 

 

Animalia må gå igjennom grunnlagsmateriale for å evaluere eksisterende 

likning og om mulig komme opp med en forbedret utgave. 

 

Oppfølging av slakteriene i inneværende sesong har vært for dårlig. Animalia 

må følge opp med hyppige kontroller, både av lengdemålingssystemet og 
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pussing av slakt. Riktig pussing er svært viktig for å oppnå riktig klasse og 

fettgruppe. 

 

Dagens system har tekniske begrensninger som må ses nærmere på, slik at 

systemet ikke senker ønsket slaktehastighet.  

 

Resterende anlegg: Klassifiseringsutvalget anbefaler installasjon av 

lasermålingsutstyr ved 8 anlegg, Femundsmarka, Fram, Min Boazzu, 

Kandstadfjord, Lom (Grønhø), Andsvatn, Stensaas Mobilslakteri og 

Varangerbotn. Ytterligere 3 slakterier bør bruke manuell lengdemålingsstav, 

Rølielv, Bransfjell og Nils Johan Kappfjell.  

 

Utstyr for lengdemåling blir kun installert på anlegg som rapporterer inn slakt.  

 

Klassifiseringsutvalget mente at dagens antall aldersgrupper for hvert kjønn var 

tilfredsstillende, ingen behov for endringer. 

 

Det bør utarbeides en god kommunikasjonsplan som sendes ut på høring. Det 

bør utvikles opplæringsmateriell for slakteriene.  

 

Det bør lages videoer, enten som Youtube informasjon eller alternativt for bruk 

på sosiale medier, for eksempel Facebook.  

 

Klassifiseringsutvalget mente at møteopplegget med reinbeitelagene som var 

skissert i 2017 var lite aktuelt. Det er viktig å søke innpass på møtene som 

fylkesmennene holder. Viddafestivalen i Kautokeino, Karasjok og Tana ble 

også nevnt som viktige møteplasser. 

 
 

 

 

 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 

06.2019 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 
Aspirantopplæring, oppfølging av sak 7.2017 

Ordningen med aspirantopplæring legges ned og erstattes av en ordning for 

klassifiseringsoperatører, dvs. en godkjenningsordning for personene som lengdemåler 

slaktene og registrerer inn alle data.  

 

Operatørene godkjennes av Animalia ut fra gitte kriterier. Animalias 

klassifiseringskonsulenter har myndighet til å godkjenne. Det er kun operatører 
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godkjent av Animalia som skal lengdemåle slakt. Godkjente operatører registreres inn 

i Kterm, på samme måte som klassifisører har blitt gjort til nå. 

 

Operatørene skal kunne: 

1 Operere lengdemålingssystemet 

2 Utføre pussekontroll etter Animalias standard 

3 Ha forståelse for hva dataene som registeres brukes til. 

 

Operatøren må med andre ord ha god innsikt i bruk av slakteriterminal. Må kjenne 

standarden for pussing av slakt og kunne gjennomføre en pussekontroll med 

akseptabelt resultat. Operatøren må også forstå viktigheten av riktige registreringer for 

at slaktene skal oppnå så riktig klassifiseringsresultat som mulig. 

 

Vedtak i sak 06.2019:  

Ordningen med en klassifiseringsansvarlig per slakterianlegg opprettholdes. 

 

Det opprettes en ny ordning for klassifiseringsoperatører. Dette er ordning hvor 

Animalia lokalt godkjenner operatører av lengdemålingssystemet. Operatørene 

skal kunne: 

1) Operere lengdemålingssystemet 

2) Utføre lokal pussekontroll etter Animalias standard. 

3) Ha forståelse for hva dataene som registeres brukes til. 

 

Det må utvikles rutinebeskrivelser om hva som skjer i forbindelse med veiing 

og registrering, alle rutiner. Det gjennomføres oppfriskning ved sesongstart. 

 
 

 

 

 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 
07.2019 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 

Etterutdanning, eksamen og sertifisering, oppfølging av sak 8.2017 

I reindriftsforhandlingene ble det etter ønske fra direktoratet nedsatt en arbeidsgruppe 

som skulle se på datainnrapporteringen til Landbruksdirektoratet. NRL, Meats og 

Animalia har deltatt i dette arbeidet.  
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Vedtak i sak 07.2019:  

Ordningen med høstkurs og eksamen for godkjente reinslaktklassifisører er lagt 

ned. Denne ordningen er erstattes med en lokal ordning for klassifiserings-

operatører. 

 

Dette betyr også at ordningen med klassifiseringssertifikater opphører fra dags 

dato. Alle tidligere klassifisører må godkjennes på nytt som klassifiserings-

operatører. 

 

Animalia skal i fremtiden godkjenne klassifiseringsoperatører lokalt på det 

enkelte anlegg. Godkjente operatører vil få et operatørnummer, som registreres i 

KTERM. Alle godkjente operatører skal ha tilgang til aktuell sider i Animalias 

KTERM system. 
 

 

 

 

 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 

08.2019 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Handlingsplan for 2019/ 2020 sesongen 

Grunnleggende for handlingsplanen vil være overgangen til lengdemåling ved alle 

slakterier. Lengdemåling skal danne grunnlaget for fastsettelse av klasse og 

fettgruppe.  

 

Alle klassifisører, som skal operere lengdemåleren skal heretter ha tittelen operatør. 

Det kreves eget bevis, utstedt av Animalia, for å operere lengdemåleren. Ordningen 

med klassifiseringskurs og eksamen er avviklet. Hva en klassifiseringsoperatør skal 

kunne er dokumentert i sak 6. Dette vil bli en av hovedoppgavene under årets sesong. 

 

Animalias hovedoppgave i 2019/2020 blir å sjekke at driftingen av lengdemålings- 

systemet ved slakteriene skjer etter intensjonene. Animalia skal også vedlikeholde 

systemet med likninger for beregning av klasse og fettgruppe. I tillegg skal de 

utarbeide løpende statistikk over klassifiseringen. Animalia er sekretæriat for 

Klassifiseringsutvalget. 

 

Vedtak i sak 08.2019: Handlingsplanen for den kommende sesongen tar 

utgangspunkt i at alle slakteriene skal installere lengdemålere. Se vedtak i sak 5.  

 

Ordningen med Klassifiseringssertifikater opphører. Animalia skal lokalt 

godkjenne klassifiseringsoperatører, eget bevis, se sak 07.2019 
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Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 
09.2019 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 

Rapportering av reinsdyrslakt inn til Landbruksdirektoratet 

Landbruksdirektoratet hadde oversendt en rapport med innrapporterte slakt fra alle 

slakteriene. Under møtet ble denne rapporten sammenliknet med tallene i Animalia 

sine rapporter. Sammenlikningen viser minimale forskjeller mellom Animalia og 

Landbruksdirektoratet sine tall. 

 

Animalia og Landbruksdirektoratet har i inneværende sesong hatt en tettere dialog enn 

tidligere.  

 

Vedtak i sak 09.2019: Klassifiseringsutvalget tok saken til orientering. 

 

 
 

 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 
10.2019 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 
Klassifiseringshåndboka, revidert utgave 

Klassifiseringshåndboka for reinsdyrklassifisering ligger ute på nettet under Animalia 

sitt område. Slik den forefinnes i dag er den ikke oppdatert. 

 

Animalia har i oppgave å redigere Klassifiseringshåndboka slik at dokumentene 

stemmer overens med aktiviteten som foregår ved slakteriene. 

 

Vedtak i sak 10.2019: Animalia redigerer Klassifiseringshåndboka slik at 

dokumentene beskriver systemet slik det er og skal være. 

 

Endelig utgave legges fram for Klassifiseringsutvalget under neste møte for 

godkjennelse. 
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Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 
11.2019 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 
Publisering av protokoller og statistikk 

Protokoller fra Klassifiseringsutvalget har til nå ikke vært publisert for andre enn 

Klassifiseringsutvalget. Under forrige møte i Klassifiseringsutvalget ble det vedtatt at 

protokollene skulle publiseres på Animalia og NRL sin hjemmeside. 

 

Utvalget ville at publisering av protokoller skulle skje etter avtale med leder i NRL 

eller sekretariatet.  

 

Statistikken som Animalia lager er for omfattende for en generell publisering. Også 

her bør Animalia konferere med NRL angående hvor omfattende de publiserte 

statistikkene skal være og hvor ofte det skal publiseres. 

 

Vedtak i sak 11.2019: Klassifiseringsutvalget vil at Animalia skal avklare med 

NRL når det gjelder publisering, både når det gjelder protokoller og statistikk. 

Når det gjelder protokoller fra Klassifiseringsutvalget er publisering på NRL og 

Animalia sine hjemmesider mest aktuelt. 

 

Klassifiseringsutvalget vil at NRL må høres angående publisering av statistikker 

fra den daglige klassifiseringen. Det må avklares omfanget av hva som skal 

publiseres og når det kan publiseres. Det er spesielt viktig å avklare tidspunkt for 

publisering, eventuell forsinkelse i forhold til slaktetidspunkt. 

 

 
 

 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 

12.2019 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Nedskjæringsforsøk av reinslakt 

Sommeren 2018 underskrev NRL avtalen om nedskjæring av slakt. Avtalen hadde en 

basis i en prosjektavtale med «Arktisk landbruk» administrert av fylkesmannen i 

Troms. Høsten 2018 har Animalia gjennomført to runder med nedskjæring av i alt 83 

slakt. Ved siden av 6 slakt kjøpt inn fra Filefjell i 2017, så ble det plukket ut 42 slakt i 

Kautokeino og 35 på Stensaas, høsten 2018.  

 

For å få ut prosjektpenger fra dette forsøket krevde Fylkesmannen i Troms at Animalia 

måtte skrive en rapport fra forsøkene. Rapporten er nylig ferdigstilt og blitt oversendt 
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Fylkesmannen. 

 

Målet med rapporten er å få betalt for den jobben som er gjort. I tillegg ligger det en 

opsjon på å forlenge forsøket inn i 2019. 83 slakt er ikke et stort antall når en skal 

belyse mange problemstillinger. 

 

Vedtak i sak 12.2019:  

Klassifiseringsutvalget ønsket at Animalia og NRL skulle søke om å forlenge 

avtalen med et år, inkludert høstsesongen 2019.  

 

Det bør ses på mulighetene for å forlenge avtalen til 2020, blant annet for å få med 

tall som skulle inngå i Matvaretabellen. For øvrig tok Klassifiseringsutvalget saken 

til orientering. 

 
 

 
 

 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 7. Mai 2019 

Sak nr.: 

13.2019 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 

Eventuelt  

Det ble ikke fremmet saker under eventuelt. 

 

Vedtak i sak 13.2019:  

 

 


